

# 2020 年陕西中医药大学国际学生招生简章

## 一、学校简介

陕西中医药大学的前身是 1952 年创建于西安的西北中医进修学校，1959 年升格为陕西中医学院，1961 年迁至中国古都咸阳，2015 年更名为陕西中医药大学，是中国西北地区建立最早的培养高级中医药人才的高等学府，是 1978 年中央政府确定的全国 8 所重点建设的中医院校之一，1981 年被国务院学位委员会批准为首批硕士学位授予权的高等医药院校。我校是享受中国政府奖学金的高等中医药院校之一。

Based on the Northwest Training School of Traditional Chinese Medicine (TCM) which was founded in 1952, Shaanxi University of Chinese Medicine was founded in 1959, moving to Xianyang city, Shaanxi province in 1961, the first ancient capital city of Qin dynasty in the Chinese feudal society. Our university is one of the first colleges of TCM in the northwest of China for cultivating high-level talents on traditional Chinese medicine and pharmacology. Our university is one of the eight key-constructive universities on TCM confirmed by the central government's No.56 document in 1978 and is one of the first-batches for right to confer master degree of TCM granted by Academic Degrees Committee of the State Council in 1981. Our university is granted as one of the higher education institutes which enjoy Chinese Government Scholarship and Silk Road Scholarship.

## 二、特色专业

### 1、本科生：

开课院系	专业	授予学位类型
第一临床医学院 中医系	●中医学	医学学士
针灸推拿学院	●针灸推拿学	医学学士

## Main specialties

**Undergraduate programs:**

Department	Major
Dept. of Clinical Medicine on TCM of 1st Clinical Medical School	●Traditional Chinese Medicine (TCM)
Acupuncture & Moxibustion, Tuina Therapy School	●Acupuncture & Moxibustion

■5-year

**2、研究生:**

开课院系		专业	授予学位 类型
第一临床医学 院	中医系	■中医临床基础	医学硕士
		■中医内科学（专业学位/学术型）	医学硕士
		■中医外科学（专业学位/学术型）	医学硕士
		■中医外科学（专业学位/学术型）	医学硕士
		■中医骨伤科学（专业学位/学术型）	医学硕士
		■中医妇科学（专业学位/学术型）	医学硕士
		■中医儿科学（专业学位/学术型）	医学硕士
		■中医五官科学（专业学位/学术型）	医学硕士
	中西医临床医 学系	■中医诊断学	医学硕士
	■中西医结合临床（专业学位/学术型）	医学硕士	
针灸推拿学院		■针灸推拿学（专业学位/学术型）	医学硕士

■研究生学制均为三年。

\* “授予学位类型”仅指学术型，不包含专业学位。具体专业及指导教师以当年研究生院发布的消息为准。

**Postgraduate programs:**

Department	Major
------------	-------

Dept. of Clinical Medicine on TCM of 1st Clinical Medical School	<ul style="list-style-type: none"> <li>■Clinical Foundation on TCM</li> <li>■Internal Medicine on TCM (professional degree/academic type)</li> <li>■Surgery on TCM (professional degree/academic type)</li> <li>■Osteology &amp; Traumatology on TCM (professional degree/academic type)</li> <li>■Gynecology on TCM (professional degree/academic type)</li> <li>■Pediatrics on TCM (professional degree/academic type)</li> <li>■Otorhinolaryngology on TCM (professional degree/academic type)</li> <li>■Diagnostics on TCM</li> <li>■Clinical Medicine on TCM combination with Modern Medicine (professional degree/academic type)</li> </ul>
Acupuncture & Moxibustion Dept.	<ul style="list-style-type: none"> <li>■Acupuncture &amp; Moxibustion (professional degree/academic type)</li> </ul>

■3-year

### 三、 收费标准:

#### (一) 基本费用

留学生类别	学费额度 (人民币/人/学年)	开学时间
汉语生	13000	秋季入学, 9月开学
本科生	17000	秋季入学, 9月开学
研究生	25000	秋季入学, 9月开学

#### Tuition Fee

Type of Overseas Students	Fee (RMB/person/year)	Time
Language Students	13000	September
Bachelor Students	17000	September
Postgraduate students	25000	September

#### (二) 其他费用

1、学员来华往返旅费及在学校学习期间的食宿、交通、医疗费用一律自理。

#### 2、住宿 Dormitory Fee:

住房规格 Type	单价 (人民币) Fee (RMB)	设施条件 Facilities
学生宿舍 dormitory	1200--4800 元/人/学年	空调、暖气、电扇、洗衣机等设备, Wi-Fi 覆盖 dormitory building with private bathroom, air conditioner, heating system, water heater, fan, Wi-Fi, etc

3、保险费用：参照当年国家标准和指定保险公司标准，学历生为 800 元人民币/人/学年。

Medical Insurance Fee : 800 rmb/person/year

Every international student MUST buy medical insurance if they study in China.

#### 四、 奖学金

(一) 中国政府奖学金：我校是中国奖学金政府院校，申请者可申请该项奖学金 (Chinese Government Scholarship)

(二) 丝绸之路奖学金：我校是中国政府奖学金“丝绸之路”奖学金院校，申请者可申请该项奖学金 (Silk Road Scholarship)

(三) 三秦奖学金：我校是三秦奖学金院校，在校专业学习满一年者可申请该项奖学金 (San Qin Scholarship)

(四) 陕西中医药大学奖学金：我校提供校级奖学金，在校专业学习满一年学业优异者可申请该项奖学金 (Shaanxi University of Chinese Medicine Scholarship)

#### 五、 入学条件及提供材料：

1、**本科生**：护照复印件、最高学历毕业证书（复印件）；成绩单（攻读第二学位需要经过公证的学士学位证书）；外国人体格检查表、无犯罪记录公证书原件及经过公证的翻译件、HSK（4 级）及以上证书（复印件）、入学申请表、学习计划（800 字）。

Undergraduate: Passport Copy, The Highest Diploma (copy); Academic Report (a notarized bachelor's degree certificate is required for pursuing a second degree); Foreigner Physical Examination Form, Original Notarial Certificate of Non-criminal Record and a Notarial Translation Version, Copy of HSK Certificate (Band 4 or above) or passing the Language Test organized by the university, Study Plan (800 words)

2、**研究生**：护照复印件、医科或相关专业的毕业证书以及学士学位证书、成绩单（攻读第二学位需要经过公证的学士学位证书）；外国人体格检查表、无犯罪记录公证书原件及经过公证的翻译件、HSK（5 级）以上证书（复印件）或通过学校组织的汉语水平考试、学习计划（800 字）；入学申请表、导师推荐信 2 份。

Graduate: Passport Copy, Medical or Related Major Diploma and a Bachelor's Degree

Certificate, Academic Report ( a notarial bachelor's degree certificate is required for pursuing a second degree), Foreigner Physical Examination Form, Original Notarial Certificate of Non-criminal Record and a Notarial Translation Version, Copy of HSK Certificate (Band 5 or above) or passing the Language Test organized by the university, Study Plan (800 words); Two Tutor Recommendation Letters.

## 六、申请办法及步骤:

### (一) 汉语生、本科生、研究生:

登录国际教育学院网站下载《陕西中医药大学外国留学生来华学习申请表》  
Download International Students Application Form for Study in Shaanxi University  
of Chinese Medicine on School of International Education Website ↓  
填写申请表, 并将申请表内要求的相关申请材料于 6 月 15 日之前邮寄或传真至  
国际教育学院

Fill in the application form and hand in the application materials required to School of  
International Education by E-mail or mail before June 15th



国际教育学院向经过审核录取者寄发《录取通知书》和《外国留学人员来华签证  
申请表》

The Admission Notice and Visa Application Form for international  
students studying in China will be sent to the qualified applicants



录取者持《录取书》和《申请表》到中国驻外使馆办理来华学习签证 (X)  
The admitted students apply for Study Visa in Chinese Embassy with The Admission  
Notice and Visa Application Form (X)



录取者按录取书上指定的日期到国际教育学院报到办理入学手续  
The admitted students need to register at the International Education Institute  
according to the date specified on the admission form.

## 七、联系方式

电子邮箱: gjy\_tcm2017@163.com

地 址: 中国陕西省西咸新区沣西新城世纪大道中段, 712046, 陕西中医药大学  
国际教育学院, 5 号教学楼 51008

电 话: +86-029-38035157

## Contact Us

**Add:** Shiji Ave. Fengxi New city, Xi'an-Xianyang New Economic Zone, Shaanxi  
province, PRC, 712046

**E-mail:** gjy\_tcm2017@163.com

**TEL:** +86-029-38035157